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Bosschap 

1 Inleiding 

In zijn rapport "Bosbouw en bosbouwbeleid in Ne-
derland", opgesteld in 1969 door een zeer breed sa-
mengestelde commissie, heeft het Bosschap een ana-
lyse gegeven van de moeilijkheden in de bosbouw 
en wegen aangegeven waarlangs verbetering zou 
kunnen worden bereikt voor wat betreft de bosbouw 
op de betere gronden. In zijn brief van 4 juni 1969, 
waarbij genoemd rapport aan de Minister van Land-
bouw en Visserij werd aangeboden, heeft het Bos-
schap gesteld, dat de houtproduktie op de betere 
gronden perspectieven biedt, doch dat het Bosschap 
zich nog nader zou beraden over de vraag, welk be-
leid ten aanzien van de bosbouw op de slechtere 
gronden zal moeten worden gevoerd. 

Het Bosschap heeft een speciale commissie inge-
steld met de opdracht het vraagstuk van de bosbouw 
op de minder goede gronden nader te bezien en te 
adviseren welk beleid ten aanzien daarvan gevoerd 
zal moeten worden. 

In deze commissie, die onder voorzitterschap van de 
heer jhr. mr. D. A. W. van Tets van Goudriaan stond, 
hadden zitting de heren: 
L. Magïelse (Contactorgaan Agrarische Werknemers-
bonden) 
Ir. J. F. A. Molenaars, Ir. P. N. Ruige (Koninklijke 
Nederlandse Bosbouw Vereniging) 
Mr. R. F. C. Baron Bentinck van Schoonheien, 
J. B. F. Bosch Ridder van Rosenthal (Nederlandse 
Vereniging van Boseigenaren) 
Ir. D. Sikkel (Staatsbosbeheer) 
Ir. P. J. van Herwerden (Vereniging tot Behoud van 
Natuurmonumenten in Nederland) 
Drs. G. J. den Hartog, secretaris. 
De commissie legde haar bevindingen neer in dit 
advies, dat een aanvulling is op het rapport "Bos-
bouw en bosbouwbeleid in Nederland". 

2 Voorlopige  standpunt  Bosschap 

Met betrekking tot de bosbouw op de minder goede 
gronden werd door het Bosschap in zijn eerderge-
noemde brief gesteld: 
"Wel heeft het Bosschap zich in verband met de 
slechte rentabiliteit van de houtproduktie op de 

slechte bosgronden afgevraagd of het aanbeveling 
verdient de herplantplicht ingevolge de Boswet voor 
deze gronden af te schaffen. Zijns inziens dient deze 
vraag evenwel ontkennend te worden beantwoord, 
omdat: 
- in de praktijk zeer moeilijk, zo niet onmogelijk zal 
zijn aan te geven, welke gronden zouden moeten wor-
den vrijgesteld; 
- de verwaarlozing in de hand zou worden gewerkt, 
hetgeen een bedreiging van de gezondheidstoestand 
van het overige bos zou inhouden; 
- de functie van het bos ter plaatse niet altijd ont-
bossing zal toelaten. 
Wel zullen naar de mening van het Bosschap de eisen, 
welke ten aanzien van de herbebossing van die gron-
den worden gesteld, moeten worden afgestemd op de 
oogmerken, welke men heeft met de handhaving van 
de bebossing op die terreinen. Omdat niet de hout-
produktie daar voorop zal staan, maar de recreatie 
of het natuurbehoud, zullen in het algemeen de eisen, 
welke men stelt ten aanzien van de herbebossing 
niet hoog behoeven te zijn. De instandhouding van 
bossen op slechte gronden zal tengevolge van de op 
die gronden drukkende lasten, waartegenover geen of 
zeer geringe opbrengsten staan, voor vele bosbouw-
ondernemers grote moeilijkheden met zich kunnen 
brengen." 

Bij de aanvang van haar werkzaamheden heeft de 
commissie zich afgevraagd of het door het Bosschap 
ingenomen voorlopige standpunt, dat de herbebos-
singsverplichting ingevolge de Boswet dient te wor-
den gehandhaafd, in beginsel juist is. Zoals uit het 
hiernavolgende zal blijken, stelt ook de commissie 
zich op dit standpunt. 
Bij haar beraadslagingen heeft de commissie aan-
dacht geschonken aan: 
a de vraag, wat onder minder goede bosgronden 
moet worden verstaan; 
b de doelstelling van de bosinstandhouding; 
c de ontheffingsmogelijkheden en het te voeren ont-
heffingsbeleid; 
d het beheer; 
e de financiële aspecten. 
Tenslotte geeft de commissie aan welke maatregelen 

naar haar overtuiging nodig zijn voor de realisatie 
van het voorgestane beleid. 
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